

Ajuntament de
Xixona



Regidoria de
FESTES



COMUNICAT OFICIAL

Xixona, 20 d'agost de 2025

La Federació de Sant Bartomeu i Sant Sebastià i l'Ajuntament de Xixona vol expressar, en primer lloc, la seua voluntat de continuar amb la tradició de la processó, que estava prevista per al dijous 21 d'agost. Després dels desacords sorgits l'any passat, el nostre objectiu ha sigut recuperar el camí de la normalitat, el respecte i la convivència entre totes les parts implicades en les festes.

Cal recordar que el canvi de data de la processó fou aprovat per l'assemblea de la Federació, òrgan en el qual únicament tenen dret a vot els presidents de les filaes. Així, la modificació es va fer seguint els canals reglamentaris, i la nova data s'ha mantingut durant dos anys consecutius amb una participació notable i una bona acollida. Som conscients que part de la societat no va compartir aquest canvi, però, com ocorre en molts àmbits de la vida, les decisions legítimament adoptades han de ser acceptades.

A més, des de la Federació i l'Ajuntament sempre hem mostrat predisposició a obrir un procés de diàleg per a un possible retorn de la processó al dilluns, sempre que la proposta es presentara dins del termini i la forma reglamentària per part d'alguna filà. No obstant això, enguany no s'ha rebut cap sol·licitud en aquest sentit.

En la darrera reunió mantinguda amb la parròquia, el vicari episcopal, Emmanuel, va suggerir la possibilitat de realitzar algun gest simbòlic el dilluns després de l'alçament de capitans. Encara que no es va concretar la naturalesa d'aquest gest, la Federació va mostrar la seua disposició a participar-hi, sempre que es respectaren unes condicions mínimes:

- Que es permetera la celebració de la processó el dijous 21 d'agost.
- Que es poguera engalanar els sants amb flors.
- Que les imatges dels sants estigueren presents a l'altar durant les misses de festes.

Tanmateix, aquestes condicions no han sigut acceptades, i per tant **enguany no se celebrarà la processó**.

La Federació i l'Ajuntament lamenta profundament aquesta situació i vol agrair la comprensió de la ciutadania. Reiterem el nostre compromís de continuar treballant per preservar les nostres tradicions i, al mateix temps, adaptar-les a les necessitats del present, amb la voluntat de mantindre una relació cordial i respectuosa amb la parròquia i amb tots els agents festers.

COMUNICADO OFICIAL

Jijona, 20 de agosto de 2025

La Federación de San Bartolomé y San Sebastián y el Ayuntamiento de Jijona quiere expresar, en primer lugar, su voluntad de continuar con la tradición de la procesión, que estaba prevista para el jueves 21 de agosto. Tras los desacuerdos surgidos el pasado año, nuestro objetivo ha sido recuperar el camino de la normalidad, el respeto y la convivencia entre todas las partes implicadas en las fiestas.

Cabe recordar que el cambio de fecha de la procesión fue aprobado por la asamblea de la Federación, órgano en el que únicamente tienen derecho a voto los presidentes de las filaes. Así, la modificación se realizó siguiendo los cauces reglamentarios, y la nueva fecha se ha mantenido durante dos años consecutivos con una participación notable y una buena acogida. Somos conscientes de que parte de la sociedad no compartió este cambio, pero, como ocurre en muchos ámbitos de la vida, las decisiones legítimamente adoptadas deben ser aceptadas.

Asimismo, desde la Federación y el Ayuntamiento siempre hemos mostrado predisposición a abrir un proceso de diálogo para un posible regreso de la procesión al lunes, siempre que la propuesta se presentara dentro del plazo y la forma reglamentaria por parte de alguna filà. Sin embargo, este año no se ha recibido ninguna solicitud en este sentido.

En la última reunión mantenida con la parroquia, el vicario episcopal, Emmanuel, sugirió la posibilidad de realizar algún gesto simbólico el lunes tras el alzamiento de capitanes. Aunque no se concretó la naturaleza de dicho gesto, la Federación mostró su disposición a participar, siempre que se respetaran unas condiciones mínimas:

- Que se permitiera la celebración de la procesión el jueves 21 de agosto.
- Que se pudiera engalanar a los santos con flores.
- Que las imágenes de los santos estuvieran presentes en el altar durante las misas de fiestas.

No obstante, estas condiciones no han sido aceptadas y, por tanto, **este año no se celebrará la procesión.**

La Federación y el Ayuntamiento lamenta profundamente esta situación y quiere agradecer la comprensión de la ciudadanía. Reiteramos nuestro compromiso de seguir trabajando para preservar nuestras tradiciones y, al mismo tiempo, adaptarlas a las necesidades del presente, con la voluntad de mantener una relación cordial y respetuosa con la parroquia y con todos los agentes festeros.